
Aan de fractie van GroenLinks
T.a.v. de heren M. Duk en M. Ruytenberg

Van College van B&W

Onderwerp Prijspeil zwembad de Windas en energiekosten7-opwekking aldaar

Datum

Ons kenmerk

10 juli 2023

U23.02968

Geachte heren Duk en Ruytenberg,

Op 16 juni 2023 heeft u raadsvragen ingediend over het prijspeil van de zwembad kaartjes van zwembad 
De Windas en energiekosten/-opwekking aldaar. Met deze brief geven wij u antwoord op uw vragen.

Vraag 1.
Welke afspraken zijn er tussen de gemeente en het zwembad over de prijsstelling.
Antwoord
In de beheersovereenkomst van zwembad De Windas is vastgelegd dat Sportfondsen de toegangsprijs van 
een kaartje voor het recreatiezwemmen jaarlijks mag indexeren met de CPI-index + een maximale toeslag 
van 2,5%. Sportfondsen is voor de overige activiteiten zelf bevoegd het tarief vast te stellen.

Vraag 1a.
Wat vindt het college va de prijsstijging die bijna tweemaal zo hoog is als de inflatie (19% tov 10X).
Antwoord
De door uw omschreven prijsstijging van 19% ten opzichte van de inflatie van 10% is geen juiste weergave 
van de prijsstijging in 2023. Uw hanteert in uw berekening alleen de CPI-index van 2022 en niet die van 
2023. Tevens omschrijft uw een huidig tarief van C 7,50 terwijl dit C 7,25 is.

In onderstaande tabel is in een overzicht van de toegepaste prijsstijging ten opzichte van het tarief van 
31 december 2021.

Datum kosten kaartje prijsstijging maximale CPI-index
Recreatie zwemmen t.o.v. vorige tarief stijging

31 december 2021 e 6,00
1 januari 2022 e 6,30 5X 12,5 % 10 %
1 september 2022 e 6,80 7,9X
1 januari 2023 e 7,25 6,6 % 10,3 % 7,8 %
1 juni 2023 e 7,25
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In 2022 is de prijs ten opzichte van december 2021 met 12,9 % gestegen. Deze stijging is een fractie boven 
de maximale verhoging van 12,5% (CPI-index 10% + 2,5%). Gezien een stijging van 12,5% niet uitkwam op een 
rond bedrag is dit aangepast tot 12,9%. In 2023 is de prijs ten opzichte van 2022 gestegen met 6,6%.

Vraag 1b.
Wat doet deze stijging met de ambitie om de sportiefste gemeente van Nederland te worden (sportvisie)?
Antwoord
De prijsontwikkeling doet niets af aan de doelstelling uit de Sportvisie. Om sportdeelname (financieel) 
toegankelijk te houden heeft de gemeente diverse mogelijkheden om inwoners te ondersteunen, zoals het 
Jeugdfonds Sport & Cultuur en het Volwassenfonds Sport & Cultuur.

Vraag 2.
Is de huur van het zwembad in 2022 verhoogd? Zo ja, met welk percentage?
Antwoord
In 2022 is de huur van het zwembad niet verhoogd.

Vraag 3.
Is de energieconsumptie toe of afgenomen in het afgelopen jaar?
Antwoord
In 2022 is de energieconsumptie ten opzichte van 2021 iets gestegen. De oorzaakzaak van deze stijging is 
een langere sluiting door corona in 2021 ten opzichte van 2022.

Vraag 4.
Eerder is aangeven dat het zwembad een vast contract had voor de energievoorziening en dat daardoor de 
prijsstijging op de energiemarkt geen invloed zou hebben op wat de toegangsprijs hier is. Is daar 
ondertussen verandering in gekomen?
Antwoord
Nee daar is geen verandering in gekomen, Sportfondsen heeft een vast energiecontract tot eind 2024.

Vraag 5a.
Hoe gaat het met de aanbesteding van de installatie van de zonnepanelen op het zwembad?
Antwoord
De aanbesteding heeft niet tot een contract geleid. In 2022 zijn we middels een afwijking op het 
inkoopbeleid één op één met een bedrijf in overleg om tot passende aanbieding binnen het gestelde budget 
te komen. Wij verwachten deze aanbieding de tweede week van juli te ontvangen.

Vraag 5b.
Wanneer wordt deze geïnstalleerd?
Antwoord
Bij een passende aanbieding worden de werkzaamheden medio oktober opgestart en eind 2023 opgeleverd.

Vraag 6a.
Hoe gaat het met de aanbesteding van de installatie van de warmtepompen en zonneboilers op het 
zwembad?
Antwoord
Aan Boonstoppel Engineering is opdracht verstrekt voor de enginering, het opstellen van bestek en 
tekeningen, begeleiden van de Europese aanbesteding.
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Vraag 6b.
Wanneer wordt deze geïnstalleerd?
Antwoord
Op basis van de huidige planning worden de werkzaamheden medio april 2024 gegund en zijn eind 2024 
afgerond.

Vraag 7.
Welke afspraken zijn er gemaakt over de kosten die berekend worden aan het zwembad voor de geleverde 
warmte en elektriciteit na de plaatsing van deze installaties? Wordt deze jaarlijks/periodiek marktconform 
vastgesteld of is dit een eenmalige vaststelling voor de gehele levensduur?
Antwoord
Momenteel wordt in samenspraak met Sportfondsen en juristen van de gemeente Lansingerland een allonge 
opgesteld. In deze allonge wordt opgenomen dat het financieel voordeel wat Sportfondsen heeft op de 
kosten van energie terugvloeit naar de gemeente. De looptijd van deze allonge wordt gelijkgesteld aan de 
duur van de beheersovereenkomst van het zwembad.

Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen.

Met een vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Lansingerland

Mickel Beckers 
Gemeentesecretaris

drs. Pieter van de Stadt 
Burgemeester
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